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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA REALITZADA 

EL DIA 28 DE DESEMBRE DE 2017 

PER L’AJUNTAMENT EN PLE. 

 

A la Sala de Sessions de l’Ajuntament de Pedreguer, el vint-i-

vuit de desembre de dos mil dèsset. 

Prèvia convocatòria a tal efecte, es reuní l’Ajuntament en Ple, 

sota la presidència del Sr. Alcalde i amb l’assistència dels senyors i 

senyores expressats al marge, que integren la majoria del Ple per a 

realitzar sessió ordinària i pública. No assisteix el Sr. Andrés Ferrer 

el qual va excusar la seua assistència. 

Essent les vint hores i trenta minuts, la Presidència declarà 

oberta la sessió. Tot seguit es passà a l’examen dels assumptes 

relacionats a l’ordre del dia. 

APROVACIÓ DE 

L’ACTA  

ANTERIOR. 

1. Aprovació de l’acta de 26 d’ octubre 2017. 

Es donà compte de l’esborrany de l’acta  corresponent a la 

sessió realitzada el dia 26 d’octubre de 2017, distribuïda amb la 

convocatòria, i no havent observacions, es considerà aprovada 

d’acord amb l’establert a l’art. 91.1 del ROF. 

RESOLUCIONS 

D’ALCALDIA 

2.- Donar compte de les Resolucions d’Alcaldia. 

Es donà compte de les Resolucions aprovades, de la Nº 263 a 

la 333 de 2017. La Corporació es donà per assabentada. 

PRESSUPOST 

MUNICIPAL 

EXERCICI 2018 

 3.- Pressupost municipal de l’exercici 2018. 

El Sr. Alcalde va informar el següent: “els pressupostos 

compleixen l‟objectiu d‟estabilitat pressupostaria, l‟objectiu de la 

regla de la despesa, i l‟objectiu de límit de deute públic. Ha estat 

informat per l‟informe d‟intervenció. 

Recordar que en intervenció s‟informa desfavorablement en allò 

referent al capítol 1 de personal, perquè s‟incrementa per damunt del 

permés. El permés és un 1.5 % que és el que es preveu que puge el 

PIB, respecte a l‟exercici anterior. 

Si recorden, al 2017 també s‟incrementava més del permés, ja 

que, el permés era l‟1% i el pressupost que es va aprovar i 
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s‟incrementava en 1.56%, però no es va fer cap reparo en aquell cas 

a l‟informe d‟intervenció. Realitzaré un resum del pressupost que 

portem l‟equip de govern.  

Els pressupostos estan condicionats per : 

■ Llei Estabilitat Pressupostària i Regla de la Despesa  

■ Previsions (que es realitzen segons s‟ha comportat el 

pressupost durant aquesta anualitat). 

■ Noves necessitats  

■ Pressupostos participatius.  

Pel que fa a la llei d‟estabilitat pressupostaria i la Regla de la 

Despesa, com ja els he comentat, complim la llei d‟estabilitat que 

obliga a totes les entitats locals a tenir en 2018 un dèficit del 0%. 

Les corporacions locals han de mantenir una posició d‟equilibri o 

de superàvit.  

També complim la regla de la despesa que marca la variació 

màxima dels pressupostos de despeses respecte al del exercici 

anterior. Vol dir que a efectes pràctics no podem gastar més del 

2.4% respecte al que vam gastar al 2017 encara que tinguérem (que 

en tenim) possibilitats de gastar més.  

Les previsions, són un resum de tot el que són els pressupostos a 

partir del comportament de les despeses del 2017. Aquelles partides 

que no posa (ni + ni –) és que s‟han incrementat. Les que estan 

especificades és que s‟han incrementat o minorat. 

■ Reparació i conservació vies públiques, inst. Parcs i 

Jardins. (-) 

■  Esportives i edificis municipals (+). 

■ Reparació i conservació maquinària i instal·lacions. (+) 

■ Reparació i conservació vehicles serveis municipals (-). 

El que augmenta és el combustible dels vehicles i 

baixem el combustible per calefacció dels col·legis. 

■ Servei grua (-) 

■ Activitats extraescolars (jornada contínua, tallers Nadal, 

Pasqua,estiu) (+). 

■ Programació activitats culturals (+). 

■ Normalització lingüística.  

■ Servei de recollida d‟animals. Com saben hi ha molta 

recollida d‟animals. 

■ MASSMA, MACMA, i subvencions associacions 

culturals  (+). 

■ Aportació Comissió de festes (+). 
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■ Subvencions institucions socials. 

■ Igualtat. 

■ Dietes de càrrecs i personal (-) 

■ Publicacions (-) (Projecte memòria històrica). 

■ Aportacions consorcis, entitats, instit. Socials (proem-

aid), etc.  

Noves necessitats i actuacions pendents: 

■ Cobertura d‟una plaça de Policia Local, dotació d‟una 

plaça d‟administratiu, subrogació del personal de 

neteja, beques salari que l‟any passat estaven en el 

capítol 2, i al posar-se en el capítol de personal 

augmenta la partida. 

■ Remuneració en metàl·lic, d‟una part de les extres de la 

policia local (+10%). Es va quedar amb el cos de la 

policia local anar augmentant poc a poc, fins arribar al 

50% el que és pagar les extres en diners en compte de 

per dies lliures. L‟any passat vam pujar un 30% i per 

2018 es proposa el 40%, fins arribar en 2019 al 50%. 

■ Rèntings de vehicles per a serveis municipals (camió, 

porta fèretres i fenwinck) 

■ Material de neteja i contractació de la neteja de 

cristalls. Esta partida és nova i és conseqüència de la 

municipalització del servei. 

■ Escoles esportives, amb escoles de nova creació i 

major número de grups de les existents.  

■ Manteniment enllumenat públic, s‟inclou el de la 

Urbanització La Sella. 

■ Pla Municipal de prevenció d‟incendis forestals. 

■ Desenvolupament PEDASP. 

■ Zona acampada (participatius 2015). És per fer el 

projecte. 

■ Restauració i habilitació del patrimoni cultural.  

■ Rotonda de la sella. 

■ Adquisició instruments musicals (piano per a l‟Escola 

de Música). 

■ Adequació seu protecció civil per a centre educatiu 

(Mestres en Acció). 

■ Rehabilitació antiga Banca Comes. 

■ Obra Espai Cultural.  

Estes dos últimes, subvencionat al 80% per Diputació i el 
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20% l‟Ajuntament. 

Propostes Pressupostos Participatius: 

 Circuit per a passejar o córrer: 5.000 € 

 Paviment de camins rurals: 50.000 €. 

 Paviment de vies públiques: 50.000 €, en el pressupost s‟ha 

consignat en 100,00 €  ja que s‟espera a la liquidació del 

pressupost de 2017 i s‟augmentarà la consignació amb càrrec 

al romanent, per obres financerament sostenible.  

 Camins del calvari i capella: 40.000 € 

 Tanca de seguretat als porxens: 20.000 € 

 Zones recreatives (picnic): 15.000 €. 

 Tractor agrícola per a desbrossar: 75.000 € 

 Trituradora agrícola: 5.000 €. 

TOTAL: 260.000 € [210.000 consignats al 100% als pressupostos 

i 100 ampliables per anar a càrrec del romanent de la liquidació 

del pressupost 2017 per obres financerament sostenibles]. 

Ingressos 

 
Cap.  Denominació  Pressupost 2017  Pressupost 2018  2018/  

      EUROS  %  EUROS  %  %  

A)  OPERACIONS NO FINANCERES  8.060.000,00  100  8.807.000,00  100  9,27  

A.1  OPERACIONS CORRENTS  8.060.000,00  100  8.061.541,61  91,54  0,02  

1  Impostos directes  

3.932.443,18  48,79  3.752.068,52  42,60  -4,59  

2  Impostos indirectes  95.000,00  1,18  125.000,00  1,42  31,58  

3  
Taxes, preus públics i altres 

ingressos  
2.401.688,45  29,8  2.406.267,44  27,32  0,19  

4  Transferències corrents  1.455.367,34  18,06  1.605.488,18  18,23  10,31  

5  Ingressos patrimonials  175.501,03  2,18  172.717,47  1,96  -1,59  

A.2  OPERACIONS DE CAPITAL  
0  0,00   745.458,39  8,46  0  

6  Alienació d'inversions reals  

0     0        

7  Transferència de capital  

 0,00   0,00  745.458,39  8,46     

B)  OPERACIONS FINANCERES  0     0  0  0  

8  Actius financers  0     0     

   

9  Passius financers  0     0     

   

   TOTAL INGRESSOS  8.060.000,00     8.807.000,00     9,27  
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■ El Pressupost General de 2018 es presenta equilibrat 

ingressos=despeses 

■ Els impostos directes representen el 42,60 % del pressupost 

d‟ingressos i entre ells cal d‟estacar l‟IBI que és el principal 

finançament ja que representa el 34,62 % del total del 

pressupost. Recordar es redueix d‟ingrés uns 100.000 euros 

per este concepte, perquè el rebut d‟urbana baixa el 4% per 

rebut. 

■ El capítol 3 experimenta un increment del 0,19% respecte a 

l‟exercici anterior, no havent cap ingrés nou i mantenint la 

previsió de l‟anterior exercici. 

■ En aquest exercici, a diferència de l‟anterior, tenim 

pressupostat el Fons de Cooperació de la Generalitat 

(101.000 euros) en el capítol 4. 

■ Tenim més ingressos en el Capítol 7, corresponents a les 

subvencions de la Diputació per 745.358,39 € ja que les obres 

de l‟Espai Cultural i la Rehabilitació de la Banca Comes, esta 

prevista la seva execució per l‟Ajuntament, mentre que en 

2017 estava previst les executarà la Diputació. 

■ Cal destacar el fet de que no hi ha previstos ingressos via 

préstec al igual que ocorre des de l‟exercici 2012. 

■ Es pretén fer front a Despeses financerament sostenibles amb 

la liquidació del pressupost de 2017.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  
Ajuntament de Pedreguer 

Ajuntament de Pedreguer 

C/ Ajuntament, 7, Pedreguer. 03750 (Alacant). Tel. 965 760 669. Fax: 965 761 949 

Despeses 

 

Cap.  Denominació  Pressupost 2017  Pressupost  2018  

2018/  

2017  

      EUROS  %  EUROS  %  %  

A)  OPERACIONS NO FINANCERES  7.585.981,39  94,12  8.575.203,06  97,37  13,04  

 
OPERACIONS CORRENTS  5.802.174,49  71,99  6.038.737,80  68,57  4,08  

1  Despeses Personal  2.447.989,27  30,37  2.927.325,67  33,24  19,58  

2  Despeses corrents en béns i servicis  2.541.730,19  31,54  2.525.851,36  28,68  -0,62  

3  Despeses financers  41.996,46  0,52  25.000,00  0,28  -40,47  

4  Transferències corrents  740.458,57  9,19  560.560,77  6,36  -24,30  

5  Fons de Contingència i altres Imprevistos  30.000,00  0,37  0,00  0,00  -100,00  

A.2  

OPERACIONS DE CAPITAL  

1.783.806,90  22,13  2.536.465,26  28,80  42,19  

6  Inversions reals  1.556.000,00  19,31  2.475.546,68  28,11  59,10  

7  Transferències de capital  227.806,90  2,83  60.918,58  0,69  -73,26  

B)  OPERACIONS FINANCERES  

474.018,61  5,88  231.796,94  2,63  -51,10  

8  Actius financers  0  0,00  0  0,00     

9  Passius financers  474.019,61  5,88  231.796,94  2,63  -51,10  

   TOTAL DESPESES  8.060.000,00     8.807.000,00     9,27  

 

 

Algunes dades d‟interes: 

 

■ Les despeses de personal experimenten un increment de 

l‟19,58 %, s‟ha pressupostat l‟1‟5%, a l‟igual que l‟any passat, 

prevenint dit increment, en els Pressupostos Generals de 

l'Estat per a l'any 2018, a més de la previsió d‟una plaça de 

policia local i una d‟administratiu nova, s‟ha municipalitzat el 

servei de neteja i s‟ha pressupostat en aquest capítol, les 

beques salari. 

■ S‟han incrementat totes aquelles partides que, durant 2017 

s‟ha comprovat que eren insuficients, i, vistes les necessitats, 

s‟han creat de noves, i s‟han disminuït aquelles que no han 
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arribat a gastar-se. 

■ Es dediquen 210.000 € (mes 50.000 €, si comptem l‟asfalta‟t 

de vies públiques) a propostes del Programa de Pressupostos 

Participatius. 

■ Les despeses en bens i serveis (capítol 2) han disminuït 

respecte a  2017 un 0,62 %, a pesar de que hi ha increments 

com les partides de les escoles esportives, manteniment de 

l‟enllumenat públic (incorporació del manteniment de la 

Sella), activitats extraescolars i despeses programació 

cultural, i es a conseqüència de la municipalització del servei 

de neteja d‟edificis, ja que el personal passa al capítol 1. 

■ Les despeses financeres (capítol 3) segueixen baixant 

respecte als anys anteriors un 40.47 i un 51.10 en el segon, a 

conseqüència d‟anar amortitzant i no contractar nous 

préstecs, així com per la baixada dels tipus d'interès. 

■ El capítol 4 (transferències corrents) disminueixen en un 24,30 

% al pressupostar-se les beques salari en el capítol 1. 

■ Despeses financerament sostenibles que s‟escometran amb 

la liquidació del pressupost 2017: asfaltat vies públiques i 

l‟adequació de l‟espai jove com a reten.  

■ El capítol 7, la permuta de l‟escorxador amb la residència pel 

centre social.  

Esta és la proposta de l‟equip de govern. Des de l‟equip de 

govern (perquè l‟informe d‟intervenció nomena que complim la regla 

de la despesa) demanem el vot favorable per part dels grups. 

Recordar que no hem rebut cap proposta, així com l‟any passat vam 

rebre des dels grups propostes, enguany no hem rebut cap fins ahir 

a mig dia, que és quan van arribar una sèrie de propostes per part 

del grup Socialista. 

Recordar, que este tipus de propostes presentades amb poca 

antelació, és difícil de portar-les si es vol aprovar el pressupost en 

temps i forma, perquè fa que s‟endarrerisca més d‟un mes si 

s‟aprovaren les propostes. Torne a recordar, que no es precís 

esperar a que estiga l‟esborrany perquè les propostes es poden fer 

en el primer moment. El model no canvia gaire d‟un any per l‟altre i, 

almenys, els grups que han tingut responsabilitat de govern ho 

saben que és sempre el mateix i que les propostes que es poden fer 

sense necessitat que estiga l‟esborrany fet.  

Tot i això, des de principi d‟octubre es va enviar als tres grups 

un correu deien que si hi havia propostes que les digueren, no hem 
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vam rebre cap. En alguna reunió posterior amb algun grup, també 

vaig comentar que si tenien propostes que les presentaren i no s‟han 

presentat.” 

 
ESMENA ALS PRESSUPOSTOS DEL ANY DEL 2018 DE 

L'AJUNTAMENT DE PEDREGUER 
 

Don Guillermo Salvador Ballester en representació del grup municipal 
socialista de l'Ajuntament de Pedreguer, presenta esta proposta d'esmena 
del punt numero 3 establert en l'orde del plenari del pròxim 28 de desembre 
de 2017 i que tracta del pressupost municipal de l'exercici 2018 als efectes 
del seu debat i votació. 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Davant la proposta de pressupost municipal per l'exercici 2018 que 
va presentar el passat 18 de desembre de 2017, el Grup Municipal 
Socialista vegem la necessitat d'incloure les següent partides de 
despesa de forma separada e individualitzada: 

1. Condicionament de la Pista d'Atletisme del poliesportiu, tal com 
venia reflectit en els pressupostos participatius d'enguany quedant 
aquesta proposta en novena posició. 
2. Canvi de fanals de costat en el carrer de la Segona Germania 
degut a que els arbres dificulten la correcta luminitat del carrer, així com 
substitució de fanals que estan en un mal estat de conservació degut 
especialment a què els gossos fan les seves necessitats. 
3. Substitució i col•locació de noves papereres en el nucli urbá i en 
espacial a la zona de l'avinguda. 
4. Creació d'un Parc/zona de Gossos. 
5. Pla especial per reforçar la neteja, en especial a la zona de 
l'Avinguda i realitzar una campanya de sensibilització als propietaris de 
gossos. 
6. Substitució dels blocs de formigó del carril bici per altres de 
materials menys perillosos. 
7. Pla per incentivar el rastre dels diumenges. 
8. Estudi tècnic per rehabilitar urbanísticament al casc antic 
(eliminació de voreres en carrers estrets, peatonalització, etc). 
9. Crear ajudes per la rehabilitació de façanes de habitatges del 

casc antic (ajudes per pintar façanes). 
10. Creació d'una comissió i un reglament de transparència. 

11. Programes de foment de l'ocupació. 
12. Pla General d'Ordenació Urbana. Fomentar la participació 
ciutadana. 

13. Partida per donar-li solució a l‟abastiment d'aigua de la Sella 

(expropiació/venda de pous, etc). 
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El Sr. Salvador digué: “bona nit a tots. Des del PSPV portem al 

plenari aquesta esmena als pressupostos de l‟exercici 2018 amb 

l‟objectiu de concretar aspectes que, des del nostre punt de vista, 

haurien d‟anar inclosos i perfectament delimitats. Algunes de les 

propostes que els hem passat, com condicionament de la pista 

d‟atletisme, que sé que és de la partida econòmica més important, 

l‟encloem perquè, a part d‟estar votada en els pressupostos 

participatius, considerem que val la pena l‟esforç perquè és una 

reivindicació, i fa molts anys que està en un estat millorable i en 

algun moment s‟haurà de fer. 

Dins dels punts que hem passat, podem destacar la millora de 

la transparència. L‟any passat en les propostes que vam passar a 

l‟equip de govern ja van incloure que es millorara la transparència, 

ens van dir que estava inclòs en altres partides, però ha passat un 

any i no hem vist una resposta o eficàcia a eixa transparència.  

Reforçar la neteja del poble, sobretot en algunes zones com 

l‟extraradi i la zona de l‟avinguda, per excrements de gossos, falten 

papereres i altres necessiten neteja. 

Altre aspecte important és el rastre, si anem els diumenges a 

visitar-lo, veiem que s‟ha reduït molt l‟afluència de paraetes i també 

l‟afluència de gent. A més, en estos pressuposts els ingressos estan 

pressupostats a la baixa també, per tant, considerem que cal fer 

algo. 

Per aquests motius, sol·licitem la inclusió d‟aquesta esmena en 

els pressuposts del 2018. 

Evidentment, sabem que en un dia d‟antelació és molt 

complicat repensar i estudiar aquesta esmena, però nosaltres també 

hem tingut la proposta dels pressupostos el 18 de desembre, hem 

tingut poc temps per estudiar i profunditzar els pressuposts que 

presentem hui. 

Per això volem que es vote la inclusió.” 

Es van produir les següents intervencions: 

El Sr. Prats digué: “nosaltres no estem en contra de les 

propostes que ha fet el Grup Socialista, però hi ha una sèrie de 

problemes. La primera i principal és que no estan valorades i això és 

imprescindible per poder incloure-les als pressupostos i al no 

valorar-les no sabem si això afecta a altres partides i en quina 

mesura. 

Algunes propostes de les que es realitzen, sembla que ja 

s‟estan executant i algunes de les propostes no està clar tampoc que 
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necessitem partida i que potser no haurien d‟estar dins de l‟apunt 

dels pressupostos, per això la CUP ens abstindrem”. 

El Sr. Server digué: “bona nit. Abans que tot posar de manifest 

que és el primer ple que s‟emet en streaming a Pedreguer i esperem 

que el servei puga continuar per molt de temps. 

Des de Compromís ens oposarem a aquesta esmena no 

perquè estiguem en contra de les propostes que conté, sinó un poc 

també en la línia del que ha comentat el portaveu de la CUP, perquè 

no ens encaixa esta esmena. 

En primer lloc, el que no ens encaixa de l‟esmena és que ens 

l‟han fet arribar quan el pressupost estava ja tancat i quadrat. Per 

tant, no sabem exactament d‟on proposa el PSPV que traguem els 

diners que pretenen destinar a cada una de les partides. 

En segon lloc, com ja s‟ha comentat, es tracta d‟un llistat de 

propostes que no estan valorades, això pensem que és bàsic a 

l‟hora de presentar propostes i especialment en el temps tan ajustat. 

Simplement el fet d‟estudiar-les ja requeriria endarrerir 

innecessàriament l‟aprovació dels comptes més enllà que desprès 

s‟haguera d‟endarrerir tot el procés per demanar els informes 

d‟estabilitat. Sabem si incloure aquestes propostes permetria 

acomplir l‟equilibri pressupostari i la regla de la despesa? Supose 

que això no està avalat ni està informat pels serveis tècnics 

municipals i per tant, incloure-ho podria significar un desajust total 

del pressupost. 

En tercer lloc, tampoc ens encaixa la sèrie de propostes perquè 

denoten, pensem, un greu desconeixement de l‟actuació d‟este 

ajuntament i inclús del funcionament de l‟administració local en 

termes més general, perquè, per exemple: algunes de les propostes, 

com s‟ha dit també, estan fent-se com l‟espai per a gossos, que en 

les comissions informatives de la setmana passada es va informar 

que s‟estava ja rodant la zona, la campanya de sensibilització per a 

propietaris de gossos també s‟està realitzant i està previst 

incrementar-la. Altres partides es poden fer sense consignació 

econòmica específica, com és la millora de l‟enllumenat, els canvis 

en el carril bici, o inclús hi ha algunes propostes que ens sap greu 

dir-ho, però pensem que no tenen cap sentit, per exemple:  respecte 

del Pla General, el Pla General ja ha estat sotmés a informació 

pública i a participació ciutadana a través de l‟Agenda 21 quan la 

regidoria d‟urbanisme l‟ocupava el partit socialista. Per tant, no 

entenem exactament  que es vol dir en eixe punt i en alguna sèrie de 
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propostes que no ens acaben de quadrar.  

Evidentment, estem oberts a incorporar aquestes propostes, les 

que siguen incorporables, per la via de la realització directa, com el 

que s‟ha comentat de les millores en enllumenat o els canvis en el 

carril bici.  

Respecte a la pista d‟atletisme, compartim que és una 

necessitat important i precisament per això l‟àrea d‟esport a 

encarregat l‟elaboració d‟un pla municipal d‟infraestructures 

esportives per vore totes les infraestructures esportives que fan falta 

i calendaritzar-les per poder anar realitzant-les unes darrere de les 

altres i no actuar sense sentit.  

El punt de la transparència, és veritat que no s‟ha anat tot el 

ràpid que es voldria i que es va mantindre una reunió l‟estiu passat, 

em pareix, per començar a tractar el reglament de participació, 

esperem ara reprendre la qüestió i poder tancar-la dins d‟enguany.  

Per tant, votarem en contra de l‟esmena perquè pensem que 

incloure-la al pressupost no té molt de sentit, amb el ben entès que 

estem disposats a tota esta sèrie de propostes, les que siguen 

raonables i es puguen incorporar al pressupost en el dia a dia, dur-

les a terme sense problemes.” 

Vista l’esmena presentada per el grup socialista es va efectuar 

la següent votació. Vots a favor de l’esmena: 2 (PSOE), vots en 

contra: 6 (Compromís), abstencions: 4 (PP i la CUP), quedant 

rebutjada. 

A continuació es van produir les següents intervencions: 

 El Sr. Prats digué: “la CUP vam dir que entràvem a 

l‟Ajuntament no per a fer una simple gestió de la institució, sinó amb 

la intenció de canviar-ho tot, de transformar la realitat. Som 

conscients que això implica un llarg camí, molta feina i de la 

representació que té cadascú a este Plenari. Però amb els resultats 

que es van obtindre a les eleccions de 2015, amb una majoria 

suposadament d‟esquerres i progressista al municipi, creiem que es 

podrien aconseguir, o com a mínim iniciar el camí, cap a diversos 

objectius, arribant a acords concrets. 

I amb eixe ànim vam encarar els primers pressupostos que vam 

debatre, els de l‟any 2016, quan se‟ns van acceptar la majoria de 

propostes que vam fer, i vam tenir clar votar a favor dels mateixos 

amb una clara convicció constructiva i com una forma d‟estendre la 

mà al Govern Municipal. Gràcies a les nostres propostes a aquell 

pressupost, es va elaborar l'estudi per a les municipalitzacions que 
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va ser l‟inici per a la municipalització de la neteja dels edificis públics, 

es va contractar a una infermera escolar per treballar la sanitat des 

de la prevenció i es va fer l'estudi dels valors cadastrals on es 

demostrava la mala ponència que s‟arrastra al municipi. 

L‟any passat, en la votació dels pressupostos per a l‟any 2017, 

després d‟acceptar-se algunes de les propostes que els vam 

realitzar, ens vam abstenir a la seua votació. Els motius van ser 

clars: no es tenia una línia pròpia en matèria de gènere (i de fet es 

va rebutjar la nostra proposta al respecte), la continuació en el 

foment de l‟empreneduria des de plantejaments neoliberals i sense 

recolzar el cooperativisme ni l‟economia social, l‟acumulació de 

partides d‟altres anys i, sobretot, el no treballar sobre els acords 

aprovats a proposta nostra, com el Consell Social Municipal, ni tirar 

endavant les municipalitzacions. 

Arribats al dia de hui, a la votació dels pressupostos de 2018, 

hem de valorar com ha estat el compliment dels pressupostos 

anteriors i el seu ús. I en eixe sentit denunciem l‟ús partidista que fa 

Compromís dels pressupostos municipals tal i com van manifestar 

en un comunicat este estiu on deia: “el govern ha de prioritzar les 

mesures que considera més importants i li són pròpies abans que les 

secundàries i d‟altres grups”. Nosaltres entenem que quan 

s‟accepten propostes al pressupost, totes elles són per a l‟interés 

general del municipi, i no deurien dividir-se en si són propostes d‟un 

grup o altre per tal de realitzar-les o no. 

Per exemple, la proposta de fer l‟estudi d‟eficiència energètica 

on la idea era saber quines actuacions realitzar als edificis 

municipals (i incloure-les a este pressupost) per a reduïr el consum 

d‟energia siguent més eficients, i per tant, reduïnt el cost i l‟emissió 

de gasos, no l‟han considerat important? O no l‟han realitzada sols 

perquè va ser una proposta nostra? I l‟estudi pel desplegament de la 

fibra òptica a nivell municipal? Per no parlar de l‟estudi agrícola, que 

a pesar d‟estar recordant-ho als plenaris d‟abril, maig i juny, s‟han 

esperat vostés tant que hem arribat al debat dels pressupostos de 

2018 sense tindre les actuacions que s‟han de fer resultants d‟eixe 

estudi. I damunt assignant-ho a dit com a contracte menor quan la 

nostra proposta era de fer-ho públic i que es pogueren presentar 

diverses propostes. 

A més, cal afegir l‟ús que s‟està fent dels pressupostos 

participatius, on moltes de les propostes deurien ser d‟altres 

partides, com el manteniment dels carrers i camins en bon estat o 
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dels parcs infantils. Cosa que es pot veure a l‟actual pressupost on 

estes partides han baixat. També es troba a faltar un major control 

per la ciutadania de l‟execució de les propostes, per quin motiu 

algunes no es fan en l‟any que toca, o per què la partida destinada a 

alguna proposta en concret s‟utilitza per a altra. És a dir, que 

després de 6 edicions entenem que hauria reformular-se el 

programa de pressupostos participatius per aconseguir una major 

participació i debat donant més protagonisme als diferents Consells 

Municipals i buscar les ferramentes on la ciutadania puga debatre les 

propostes. 

Per no parlar de la passivitat del Govern Municipal en treballar 

els acords aprovats en Plenari, com el Consell Social, que ha quedat 

totalment mort per la vostra incapacitat de fer ni tan sols una 

convocatòria ben feta. 

Per últim, l‟únic aspecte que podríem destacar a favor és que 

finalment s‟haja municipalitzat un servei públic. Un fet històric que 

se‟ns deia que no era possible i que era un objectiu nostre a l‟entrar 

a l‟Ajuntament. Però és que, fins i tot això, ho han estropejat vostés 

amb la seua permissivitat davant situacions d‟incompatibilitat i 

nomenant la persona encarregada de manera poc transparent. 

En resum: 

- De 4 propostes que vam fer pels pressupostos de 2017, se‟n 

van acceptar 3. De les quals 2 no s‟han fet. I la única que s‟ha fet, 

s‟ha fet mal i de manera poc transparent. 

- Se‟ns ha dit que les propostes que fèiem l‟oposició eren 

menys importants que les altres. A pesar que foren propostes 

d‟interés públic. 

- Se‟ns ha negat informació que hem demanat al llarg de l‟any 

sobre l‟execució de diverses partides. Per exemple se‟ns ha negat 

informació sobre el corral de bous, i no sabem si caldria tindre 

alguna partida per arreglar-lo tenint en compte la situació normativa 

en la que es troba. Se‟ns va negar informació sobre les propostes 

d‟estudi agrícola fins que ja estava tancat l‟acord. No se‟ns ha 

respost encara sobre l‟organització del servei de la neteja. I així, un 

llarg etcètera. 

- Continua sense haver una partida pensada en un projecte 

propi de treball de gènere. No hi ha projecte per aconseguir complir 

el Pacte d‟Alcaldes de reducció d‟emissions de CO2. No hi ha 

partides proposades pel Consell Social a causa de no haver-lo 

treballat. 
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        - I sobretot, que no hi ha voluntat de desenvolupar les 

propostes de caràcter més transformador. 

Per tot això, no podem donar en cap cas la confiança al govern 

municipal pels pressupostos de 2018, i votarem en contra.” 

El Sr. Salvador digué: “l‟argumentari que vaig ha utilitzar per 

valorar els pressupostos del 2018, ja és un clàssic dels dos o tres 

últims anys, ja que, pràcticament la formulació, la forma de 

presentar-lo i el termini, no han canviat gairebé. 

Vull fer referència al fet que el portaveu del PP acostuma a no 

assistir als plenaris d‟aprovació dels pressupostos. Això també és un 

clàssic. Supose que són dates de Nadal... estarà en Doñana, no sé 

on estarà. Trobe que el plenari dels pressupostos és un plenari molt 

important en el que es decideix en que es gasten els diners del poble 

en el pròxim any.   

Realment, d‟aquests pressupostos es podria dir el que dic tots 

els anys; nosaltres sempre hem tingut il·lusió en poder col·laborar en 

estos pressupostos, però l‟any passat vam presentar propostes, i de 

les 10 o 12 propostes que vam presentar, o estaven (casualment) 

incloses en altres partides o eren una locura..., llavors realment fer 

propostes (que ens vàreu sol·licitar el dia 9 d‟octubre) per a què no 

se n‟incloga cap no té cap sentit. Per aquest motiu, hem presentat 

l‟esmena, almenys per fer públiques les nostres propostes que l‟any 

passat es van quedar simplement en un correu electrònic.  

Respecte a les referències que ha fet el portaveu de 

Compromís: que en l‟esmena no sabien si compliria la regla de la 

despesa...evidentment és difícil saber si complirem la regla de la 

despesa perquè tota la informació dels pressupostos l‟hem tingut el 

dia 18, és a dir 11 dies abans del plenari. Calcular les propostes i 

que complisquen la regla de la despesa, com vostés comprendran, 

utilitzant el mateix argumentari que han utilitzat per no votar a favor 

de l‟esmena que hem presentat, doncs el temps ens apreta un poc.  

També dir, que l‟esmena que hem presentat no l‟han valorada 

econòmicament perquè creiem que és una funció del regidor o del 

personal tècnic de l‟ajuntament, nosaltres simplement fem les 

propostes i és l‟equip de govern qui ha de valorar la viabilitat o no de 

fer-la. Pense que no és la nostra feina fer-la. 

Per estos i altres motius, anem a votar en contra d‟estos 

pressupostos, bàsicament perquè pensem que són uns 

pressupostos continuistes, que no tenen una visió a llarg termini del 

que volem que siga Pedreguer, sinó que pareix ser que estem 
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pensant els pressupostos a un any vista, sense pensar que passarà 

d‟ací a dos o tres anys. Creiem que cal pensar en el poble un poc a 

més llarg termini, perquè moltes de les coses que es puguen o es 

pretenguen fer tenen limitacions econòmiques i sempre en un any no 

es poden fer. Per tant, anem a votar en contra.” 

La Sra. Miralles digué: “bona nit a tots. Des del Grup Popular 

Municipal ens abstindrem. Entenem que estem davant d‟un pla 

econòmic i financer vinculat a l‟estratègia que planteja l‟equip de 

govern.  

Valorem positivament que els ingressos i despeses es 

pressuposten en criteris realistes però no compartim ni la 

planificació, ni el control, ni el seguiment de les actuacions 

municipals que proposen. Vostés són els que governen i per tal el 

que han d‟assumir la responsabilitat de portar endavant el 

pressupost. Per tant, ens abstindrem.” 

El Sr. Server digué: “Sergi ha exposat ja, en línies generals, la 

proposta de pressupost per a l‟exercici 2018 que porta a ple l‟equip 

de govern. Per això, em limitaré a esmentar alguns aspectes que 

des del grup municipal de Compromís considerem destacables i que 

donen sentit a la proposta. 

Els pilars d‟aquest pressupost són, tant pel que fa a les 

despeses com als ingressos, els mateixos que han regit l‟acció de 

govern de Compromís en aquesta legislatura i en l‟anterior: 

1. La gestió solvent de les arques municipals. 

2. El benestar social i el foment de l‟ocupació. 

3. En tercer lloc, la promoció de l‟educació i la cultura. 

4. L‟impuls de la transparència i la participació ciutadana. 

Pel que fa a la gestió solvent de les arques municipals, els 

ingressos que es preveuen per a 2018 continuen sent 

fonamentalment de naturalesa directa, és a dir, que es paguen en 

funció del que cadascú posseeix. A més, no està previst el recurs al 

crèdit per sisè any consecutiu i es preveu que el deute municipal 

quede en 731.576,48 € en acabar l‟any (front als 4.491.767,36 € de 

juny de 2011 o els aproximadament 2 milions d‟€ de desembre de 

2016). Per tant, una de les línies de treball és la reducció del deute, 

línea que no és nova d‟ara, sinó que ve des de fa uns quants anys. 

El segon dels pilars dels comptes que ací proposem són el 

benestar dels veïns i veïnes de Pedreguer i el foment de l‟ocupació. 

Així, es manté la consignació destinada a Benestar Social i Sanitat 

(43.000 €;) i creixen les corresponents a la subvenció d‟entitats 



  
Ajuntament de Pedreguer 

Ajuntament de Pedreguer 

C/ Ajuntament, 7, Pedreguer. 03750 (Alacant). Tel. 965 760 669. Fax: 965 761 949 

socials i sense ànim de lucre (d‟11.200 € a 15.000 €, un 33,9%), a 

Igualtat (de13.000 a 15.000 €, un  15,3%) i l‟aportació a la MASSMA 

(de 70.000 a 79.883 €, un 14%). En conjunt, si hi afegim la partida 

d‟Infermeria Escolar (19.000 €), l‟augment global d‟allò destinat a 

benestar social és del 9,47% (de 157.000 a 171.883 €). Pel que fa al 

foment de l‟ocupació, s‟hi destinaran novament vora 220.000 € 

(200.000 de les beques salari i 15.000 del Pla de Desenvolupament 

Agrari Sostenible), que permetran continuar i millorar el programa 

municipal de beques salari, alhora que començar a donar 

compliment a l‟esmenta‟t pla amb objectiu d‟impulsar el sector agrari 

com a un sector creador d‟ocupació. 

El tercer pilar que sustenta el Pressupost és la cultura i 

l‟educació, elements clau per al benestar personal i que, un any més, 

es troben també al centre de les nostres prioritats. Quant a la cultura, 

creix significativament la partida destinada a programació (un 28%); 

creix també allò destinat a convenis amb associacions i entitats 

culturals (un 4%); creix  allò destinat a la rehabilitació del patrimoni 

cultural (subvenció per a la rehabilitació i posada en valor del castell 

de l‟Ocaive en 2 anualitats); es preveu també realitzar obres 

d‟adequació de la nau que acollirà el futur museu per valor de més 

de 170.000 € (que aniran a càrrec de la Diputació). Pel que fa a 

l‟educació, creix de manera destacada la partida d‟activitats 

extraescolars per a satisfer les noves demandes de la ciutadania en 

aquest aspecte (un 38%) i es consolida la partida d‟ajudes a l‟inici 

d‟estudis superiors . 

Finalment pel que fa al quart dels pilars a què m‟he referit, el de 

la transparència i la participació ciutadana, per sisè any consecutiu el 

Pressupost recull igualment els projectes sorgits del Programa 

Municipal de Pressupostos Participatius, amb una consignació global 

de 260.000 € . A més, es manté en 8.500 € la partida destinada a la 

participació ciutadana, el que permetrà continuar i finalitzar el procés 

d‟elaboració del Reglament Municipal de Participació Ciutadana. 

Tot plegat fa que, semblantment a 2016 (25,8%) i 2017 (24,5%), 

vora 1/3 del Pressupost (31,88%) estiga destinat directament al 

benestar, el gaudi, el desenvolupament i la formació dels veïns i les 

veïnes de Pedreguer. Tot això sense cap increment impositiu, sinó, 

de fet, amb una baixada del 4% de l‟IBI urbà que tots i cadascun dels 

pedreguers i les pedregueres veuran reflectida als seus rebuts. 

Per acabar, altres mesures dignes d‟esment són: 

 La consignació de 49.900 € per a la construcció d‟una rotonda 
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a l‟entrada de la Sella. 

 La destinació de 8.125 € per a la redacció d‟un Pla Municipal 

de Prevenció d‟Incendis. 

 L‟habilitació de 10.000 € per a actuacions de millora de 

l‟eficiència energètica a nivell local. 

 L‟increment d‟un 28% en allò dedicat a les Festes de Juliol per 

primera volta des de 2012. 

 La previsió de 17.500 € (el doble que l‟any passat) per al 

Servei de Recollida d‟Animals. 

 La reserva suficient per al trasllat del retén de la Policia Local 

a l‟edifici de l‟antic Espai Jove. 

En definitiva, com deia al principi, es tracta d‟uns pressupostos 

raonables i que pensem que mereixeran el vot positiu dels grups.” 

El Sr. Prats afegí: “fer esment, com ja s‟ha dit abans, que el 

plenari on s‟aproven els pressupostos és dels més importants de 

l‟any i en cap dels tres que hem fet esta legislatura ha estat present 

el portaveu del PP i amb la seua no participació fa que 

automàticament els pressupostos s‟aproven sols amb els vots del 

govern.” 

 El Sr. Server afegí: ”m‟agradaria respondre a les afirmacions 

que s‟han fet en les intervencions dels grups. 

Pensem que els pressupostos que hem presentat són uns 

pressupostos que tenen un projecte. És el projecte que tampoc és 

nou, perquè arranca de la passada legislatura, un projecte que 

pensàvem que compartia el PSPV, almenys ho compartia quan 

estava en l‟equip de govern i que té per objectiu fomentar els 4 pilars 

que he comentat abans de gestionar bé les arques municipals, 

fomentar el benestar social i l‟ocupació, promoure l‟educació i la 

cultura i també impulsar la transparència i la participació ciutadana. 

Pel que ha comentat el portaveu del PSPV: és una llàstima que 

el grup no done suport als pressupostos, no ho ha fet en els dos 

anys anteriors i pensem que les raons el vot favorable als 

Pressupostos presentats per l‟equip de govern, però les raons amb 

què ho justificaven pensem que no es donen en aquest cas, i 

haurien de contar en el vot favorable. 

 Per exemple, podem destacar que les partides socials han 

recuperat i han sobrepassat els nivells d‟abans de 2011: 

activitats extraescolars, de 20.000 (2011) a 56.000 (2018); 

benestar social, de 20.000 a 43.000; igualtat de 0 a 15.000; 

infermera escolar, de 0 a 19.000; transferència al Tercer Món, 
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de 6.000 a 9.000; foment de l‟ocupació, de 0 a 200.000 

etcètera. 

 D‟altra banda, la qüestió que ja s‟ha comentat de la suposada 

improvisació, un any més, repetim, reiterem el prec; en 

qualsevol moment es pot fer arribar les propostes. Unes 

propostes que pensem que sí que han d‟estar valorades 

perquè això facilita la feina als treballadors que també crec 

que la seua feina no és valorar propostes particulars dels 

grups polítics, sinò portar els comptes de l‟ajuntament sense 

per això deixar de banda el fet de que puguen ajudar a perfilar 

les propostes i a concretar-les.  

 Pel que fa a la CUP: Hem de reconèixer que ens ha sorprès no 

rebre‟n cap proposta, suposem que es deu al “canvi estratègic” i a 

“l‟enfortiment del paper d‟oposició” que van anunciar l‟estiu passat; 

en qualsevol cas, ens sembla una llàstima, ja que les propostes que 

ens van fer arribar el 2016 i 2017 (municipalització, valors cadastrals, 

infermera escolar, impuls del sector agrari,...) són propostes que 

s‟han realitzat i que tot i això estan reben el mateix suport que reben 

per part del PP que ni ha presentat cap proposta”. 

El Sr. Alcalde digué: “m‟agradaria felicitar el treball fet per la 

tècnica econòmica, agrair-li el treball per quadrar els comptes.  

Ens haguera agradat (pels motius que ha comentat el portaveu 

de Compromís) que s‟haguera aprovat amb més vots. 

És cert que no ha estat el portaveu popular, però sap que en els 

dos anteriors plenaris encara que haguera estat s‟hauria aprovat, 

perquè en un va haver-hi abstenció i en altre a favor i en aquest cas 

si haguera estat el portaveu també s‟haguera aprovat perquè el 

sentit del vot del PP serà l‟abstenció, segons ha raonat el seu 

membre, per això no vull que es veien conspira noies.  

Hem sap greu, més que per la tasca feta per l‟equip de govern, 

perquè la tasca més gran està feta des dels serveis tècnics de la 

casa, perquè aquests pressupostos, que són els últims de la 

legislatura esta, es podran executar en la mesura de lo possible no 

hagen tingut més suport per part dels grups polítics. 

Les propostes que ha presentat el partit socialista intentarem 

incloure-les perquè, com ha dit Blai, no estem en desacord en eixes 

propostes, les propostes que la CUP ha fet estos dos últims anys, les 

que no estan fetes, seguirem endavant intentant portar-les a terme i 

les que puga aportar el PP també.” 

 Vist el projecte de pressupost i el dictamen de la Comissió d’ 
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Hisenda de 21 de desembre, el Ple de l’ Ajuntament amb  el vot 

favorable de 6 membres (COMPROMÍS), 2 abstencions (PP),  i 4 

vots en contra (PSOE, CUP), adoptà els següents acords: 

1. Aprovar inicialment el pressupost municipal per al 

exercici 2018 així com el de la Fundació Infantil La Glorieta 

amb el següent resum per capítols:  

 

ESTAT DE DESPESES 

 

 Cap  Denominació EUROS 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 8.575.203,06 

 
OPERACIONS CORRENTS 6.038.737,80 

1 Despeses Personal 2.927.325,67 

2 
Despeses corrents en béns i 

servicis 
2.525.851,36 

3 Despeses financers 25.000,00 

4 Transferències corrents 560.560,77 

5 
Fons de Contingència i altres 

Imprevistos 
0,00 

A.2 
OPERACIONS DE CAPITAL 

2.536.465,26 

6 Inversions reals 2.475.546,68 

7 Transferències de capital 60.918,58 

B) OPERACIONS FINANCERES 
231.796,94 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 231.796,94 

  TOTAL DESPESES 8.807.000,00 
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ESTAT D'INGRESSOS 

 

Cap Denominació  

    EUROS 

A) OPERACIONS NO FINANCERES 8.807.000,00 

A.1 OPERACIONS CORRENTS 8.061.541,61 

1 Impostos directes 3.752.068,52 

2 Impostos indirectes 125.000,00 

3 
Taxes, preus públics i altres 

ingressos 
2.406.267,44 

4 Transferències corrents 1.605.488,18 

5 Ingressos patrimonials 172.717,47 

A.2 OPERACIONS DE CAPITAL 
745.458,39 

6 Alienació d'inversions reals 
0 

7 Transferència de capital 
745.458,39 

B) OPERACIONS FINANCERES 
0 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 0 

  TOTAL INGRESSOS 8.807.000,00 

 

2. Aprovar la plantilla de personal. 

 
A) FUNCIONARIS DE CARRERA 

 
NOM DE 

PLAÇA 

Nº 

PL 

GRUP ESCALA SUB 

ESCALA 

CLAS-SE CATE-

GORIA 

SECR.INT. 1 A1/A2 F .HAB. E. SECR.INT. ------- ---------- 

ADMINIST 3 C1 ADM.GRL. ADMINIST ------- ---------- 

AUXILIAR 5 C2 ADM.GRL. AUXILIAR ------- ---------- 

AUX. JUTJAT 1 C2 ADM.GRL. AUXILIAR ------- ---------- 

SUBALTER 1 E ADM.GRL. SUBALTER ------- ---------- 

T.GEST.EC 1 A2 ADM. ESP. -------------- ------- ---------- 

T.A.G. 1 A1 ADM. 

GEN. 

-------------- ------- ----------- 

ARQUITECTE 1 A1 ADM. ESP. -------------- ------- ----------- 
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ARQ.TEC. 1 A2 ADM. ESP. -------------- ------- ---------- 

ZELADOR  

D’OBRES 

1 C2 ADM. ESP. SERV. ESP. COMESP. ---------- 

INSPECTOR 1 A2 ADM. ESP SERV. ESP. P.L. INSPECT 

OFIC.  P.L. 1 C1 ADM. ESP. SERV. ESP. P.L. OFICIAL 

AGENT PL 18 C1 ADM. ESP. SERV. ESP. P.L. AGENT 

 

 

B) PERSONAL LABORAL FIX 

 
NOM LLOC DE TREBALL NOMBRE LLOCS TITULACIÓ EXIGIDA 

PEÓ D'OBRES 6 ESTUDIS  PRIMARIS 

PEÓ CEMENTERI 1 ESTUDIS  PRIMARIS 

AUX. BIBLIOTECA  1 GRADUAT  ESCOLAR 

CONSERGE COL·LEGI 2 ESTUDIS  PRIMARIS 

PSICÒLEG GABINET  1 LLICENC.  PSICOLOGIA 

COORD. ESPORTIU 1 PROFESSOR EGB 

JARDINER 1 EST.  PRIMARIS 

MONITOR ED. FÍSICA 1 PROFES. EGB 

PROFESSOR EPA 1 PROFES. EGB 

GESTOR CULTURAL 1 DIPLOMATURA 

ENC.  POLIESPORTIU 1 EST.  PRIMARIS 

CONSERGE POLISPOR. 1 EST. PRIMARIS 

CONS. CENTRES CULTURALS 3 EST. PRIMARIS 

CONS. AUXILIAR POLIESPORTIU 2 EST. PRIMARIS 

 

 

C) PERSONAL LABORAL DE DURADA DETERMINADA 

 
NOM LLOC Nº LLOCS TITULACIÓ EXIGIDA DURADA CONTRAC. 

PROFESSOR FLAUTA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFESSOR TROMBO 1 PROF. M. G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFESSOR PIANO 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES.  GUITARRA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. CLARINET 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. DOLÇAINA 1 PROF. M.G. MITJA 9 MESOS 

PROFES. VIOLÍ 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. PERCUSSIÓ 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. OBOÈ 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. SAXO 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. VIOLONCEL 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. COR 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. TABALET 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

P. GUITARRA ELÈCTRICA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. BAIX  ELÈCTRIC 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. BATERIA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. TROMPETA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

PROFES. TUBA 1 PROF. M.G. MITJÀ 9 MESOS 

 

3. Exposar-ho al públic en el tauler d’anuncis i en el BOP per 

un termini de 15 dies hàbils, advertint que si en l’esmenta’t 
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termini no es presenten reclamacions, es considerarà 

aprovat, d’acord amb l’establert a l’art. 169 del text refós de 

la llei reguladora de les hisendes locals aprovat per RDL 

2/2004. 

 

NOMENAMENT 

JUTGE/SSA DE 

PAU I SUPLENT 

         4.- Nomenament Jutge/ssa de Pau i suplent. 
 

Abans de començar el punt de l’ordre del dia va eixir de la sala 
la Regidora Victoria Simó. 

Es van produir les següents intervencions:  
El Sr. Prats digué: “després d‟estudiar les dues propostes, 

valorem positivament de la candidatura de Lluís Fornés Simó la seua 

doble llicenciatura, el Màster, el grau superior de Valencià i el B2 

d‟anglés. La candidatura de Maria Rosa Caselles té al seu favor 

l‟experiència d‟haver treballat ja en el càrrec. I com que no veiem la 

manera de fer una valoració objectiva perquè no hi ha un barem 

previ clar, optarem per l‟abstenció.” 

El Sr. Salvador digué: “resulta molt difícil i dur valorar dos 

currículums i a més fer-ho públicament. És algo que ens causa molt 

de respecte, sobretot, per les persones. 

Per un costat, pensem que la Jutgessa ha fet una gran feina, i 

per l‟altre costat, que hi haja un nou candidat també significa que hi 

haja una alternança en el càrrec que pensem que és bona. 

Per tant, la proposta que ha fet l‟equip de govern de votar-la 

ens pareix correcta i la votem.” 

La Sra. Miralles digué: “el nostre grup pensa que si l‟actual 

jutgessa vol continuar, no hi ha cap raó per no recolzar-la i així ha 

segut com s‟ha fet durant anys ací a l‟Ajuntament.” 

Havent donat compte de l’expedient de tramitació de la elecció 

de Jutge/ssa de Pau, prèvia publicació de l’anunci al BOP nº 197 de 

6 de novembre, i vist l’informe preceptiu del secretari de 

l’ajuntament, el dictamen de la Comissió Informativa d’Interior de 21 

de desembre i vista la proposta presentada, el Ple de l’Ajuntament, 

amb el vot favorable de 9 membres i 3 abstencions (2 de la CUP i 1 

de la Regidora Victoria Simó) que supera el quòrum de la majoria 

absoluta del nombre legal de membres de la Corporació, i de 

conformitat amb l’establert als articles 101 i 102 de la llei orgànica 

del Poder Judicial, adoptà els següents acords: 

 
1.- Elegir a Mª Rosa Caselles Sastre, Jutgessa titular i a Lluís Fornés 
Simó Jutge suplent. 
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2.- Remetre el present acord al Jutjat Degà de Dénia. 
 

DECLARACIÓ BIC 

DE L’ESCALDÀ. 

         5.-Declaració BIC de l’escaldà. 

Es van produir les següents intervencions: 

El Sr. Prats digué: “la CUP votarem a favor de la declaració. 

Simplement volem afegir la petició al govern municipal que mire la 

forma de fomentar la conservació dels riuraus i altres elements 

arquitectònics relacionats amb l‟elaboració de la pansa. Com per 

exemple algunes propostes que els vam fer a nivell d‟impostos, o 

altres que puguen haver.” 

El Sr. Salvador digué: “des del PSPV votarem a favor. Creiem 

que és una molt bona iniciativa que ve de Jesús Pobre. Pensem que 

si realment al final es fa, aprofiten-nos d‟este entorn per traure-li 

profit a Pedreguer, ja que tenim un entorn (com ha dit el portaveu de 

la CUP) que s‟afavoreix-ca el desenvolupament del poble a nivell 

turístic i cultural.” 

Vista la proposta presentada, i vist el dictamen de la Comissió 

informativa de 21 de desembre, el Ple de l’Ajuntament per unanimitat 

adoptà els següents acords: 

L'Ajuntament de Pedreguer manifesta el seu suport a la declaració 

de l´Escaldà com bé d'interès cultural del patrimoni valencià de la 

Conselleria de Cultura de la Generalitat Valenciana basat en les 

següents disposicions legals: 

Article 49.1.5é. de l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana 

estableix la competència exclusiva de la Generalitat en matèria de 

patrimoni històric, artístic, monumental, arquitectònic, arqueològic i 

científic. 

Article 26.2 de Llei 4/1998, d'11 de juny, de la Generalitat, del 

Patrimoni Cultural Valencià, disposa que la declaració d'un Bé 

d'Interès Cultural es farà mitjançant decret del Consell, a proposta de 

la conselleria competent en matèria de cultura.  

Article 45 de la citada Llei disposa que seran declarats béns d'interès 

cultural les activitats, coneixements, usos i tècniques que 

constituïsquen les manifestacions més representatives i valuoses de 

la cultura i les maneres de vida tradicionals dels valencians. 

Igualment podran ser declarats béns d'interès cultural els béns 
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immaterials que siguen expressions de les tradicions del poble 

valencià en les seues manifestacions musicals, artístiques, 

gastronòmiques o d'oci, i especialment aquelles que han sigut 

objecte de transmissió oral, i les que mantenen i potencien l'ús del 

valencià. 

En concret, l’activitat tradicional de l’Escaldà de lleixiu a la Marina 

Alta i les comarques de la Safor, la Vall d’Albaida, les Riberes i 

l’Horta— és el procés de transformació del raïm de moscatell en 

pansa, mitjançant el mètode d’escaldat per a tallar-li la pell, reduint 

així el temps d’exposició al sol, i que s’ha mantingut sense canvis 

significatius des l’època medieval i sense modificacions des del 

segle XVIII fins als nostres dies. 

Tenint en compte que l’Escaldà i l’elaboració de la pansa és una 

forma de ser i viure en les Comarques Centrals, accentuada 

notablement a la Marina Alta, aquesta imatge ha romàs en la nostra 

memòria. Actualment la percepció de la població atén a la necessitat 

de mantenir aquesta tradició i que no es tracte de pura arqueologia 

del passat, sinó un punt d’encontre de present, existint una 

implicació de la ciutadania especialment d’aquells que han viscut o 

conegut l’Escaldà. 

Diferents accions avalen la implicació de la població, així com de les 

associacions veïnals i diferents institucions municipals i entitats que 

tracten de mantenir, impulsar, i al mateix temps, obrir als visitants i 

als residents aquesta tradició. 

Per tant amb la declaració de l´Escaldà com a Bé d’Interés 

Immaterial, es busca la posada en valor per part de tota la societat 

valenciana d’aquesta activitat ancestral que tan important va ser als 

segles XIX i XX i sobre la qual va pivotar l’economia de les 

Comarques Centrals i de la vila de Pedreguer.  

El ple de l’Ajuntament de Pedreguer sol.licita: la declaració  de 

l’Escaldà BÉ D´INTERÉS CULTURAL IMMATERIAL DEL 

PATRIMONI VALENCIÀ per la Conselleria de Cultura de la 

Generalitat Valenciana com a usos i tècniques que constituïxen les 

manifestacions més representatives i valuoses de la cultura i les 

maneres de vida tradicionals dels valencians i les valencianes, així 

com a màxima expressió de les tradicions del Poble Valencià. 
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MOCIÓ CUP 

DECLARACIÓ 

INCOMPATIBILITA

T REGIDORA. 

6.- Moció de la CUP sobre declaració d’Incompatibilitat de 
regidora. 

Abans de començar el punt de l’ordre del dia va eixir de la sala 
la Regidora Yolanda Miralles. 

Es van fer les següents intervencions: 

El Sr. Prats digué: “des del passat 1 de desembre, una 

regidora del grup municipal del Partit Popular es troba en la situació 

de ser també treballadora municipal, situació d‟incompatibilitat on la 

regidora hauria d‟escollir quin dels dos llocs prefereix. Entenem que 

este fet hauria haver estat resolt pel propi grup municipal del Partit 

Popular o pel propi govern municipal de Compromís.  Per sorpresa 

nostra, cap partit ha mogut res al respecte i per això hem demanat 

un informe al Secretari.” 

D'orde del Sr. Alcalde, i a sol·licitud del Portaveu del grup 

municipal de la CUP, de conformitat amb el que estableix l'art. 3 a) 

del RD 1174/87 emet el següent informe sobre la compatibilitat o 

incompatibilitat de la Regidora Yolanda Miralles. 

1.  El passat 1 de desembre, previ acord del Ple de l’Ajuntament 
de 28 de setembre de 2017, es va municipalitzar el servei de 
neteja d’edificis municipals, subrogant-se en els drets i 
obligacions laborals i de seguretat social del personal de la 
empresa que prestava el servei. 

2.  Entre les treballadores de la empresa es troba la Regidora 
Yolanda Miralles Costa, amb contracte clau 501, de duració 
determinada, a temps parcial. 

3. Legislació reguladora i jurisprudència: 
L’article 178 de la Llei Orgànica del Regim Electoral General estableix: 
1. Las causas de inelegibilidad a que se refiere el artículo anterior, lo son también 
de incompatibilidad con la condición de Concejal. 

2. Son también incompatibles: 

…………………………………………………………………………… 

b) Los Directores de Servicios, funcionarios o restante personal activo del 
respectivo Ayuntamiento y de las entidades y establecimientos dependientes 
de él. 

 
L’article 10 del ROF estableix  
1. Los Concejales y Diputados deberán observar en todo momento las normas 
sobre incompatibilidad y deberán poner en conocimiento de la Corporación 
cualquier hecho que pudiera constituir causa de la misma. 

2. Producida una causa de incompatibilidad y declarada la misma por el Pleno 
corporativo, el afectado por tal declaración deberá optar, en el plazo de los diez 
días siguientes a aquel en que reciba la notificación de su incompatibilidad, entre 
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la renuncia a la condición del Concejal o Diputado o el abandono de la situación 
que dé origen a la referida incompatibilidad. 

3. Transcurrido el plazo señalado en el número anterior sin haberse ejercitado la 
opción se entenderá que el afectado ha renunciado a su puesto de Concejal o 
Diputado, debiendo declararse por el Pleno corporativo la vacante correspondiente 
y poner el hecho en conocimiento de la Administración electoral a los efectos 
previstos en los arts. 182 y 208 LO 5/1985 de 19 junio, del Régimen Electoral 
General. 

La Sentencia del TS de 26 d’abril de 2002, que considera que ha de 
tindre’s en compte que: 

"...como ha señalado el Tribunal Constitucional desde su primera doctrina, el art. 
23.2 CE consagra el derecho de acceso a los cargos públicos como un derecho de 
configuración legal, pero que comprende y forma parte de su contenido el de la 
permanencia en ellos. Y así este Alto Tribunal ha señalado que las causas de 
incompatibilidad establecidas por la LOREG, en tanto en cuanto son excepciones 
de criterios generales de participación en tareas de carácter público, han de ser 
interpretadas de modo restringido. En el bien entendido de que con el régimen 
de incompatibilidades se trata de garantizar la objetividad, imparcialidad, 
eficacia y transparencia en el desempeño del cargo o función pública de que 
se trata. Por consiguiente, no cabe una interpretación extensiva de las 
incompatibilidades, cuya interpretación y precisión ha de estar presidida por la 
indicada finalidad de preservar a la función pública de una influencia desviada del 
interés público, por la posible contaminación o incidencia en la toma de decisiones 
que puede representar una eventual colisión con interés extraños a los de la 
ciudadanía a que ha de servir el cargo que se ostenta o por la incidencia en dichas 
decisiones de intereses privados o particulares."  

La Junta Electoral Central, amb acord de 30 de juny de 2011 
estableix: 

“que no le corresponde decidir sobre la incompatibilidad de los miembros de las 
Corporaciones locales y que tanto la declaración de la incompatibilidad con el 
cargo de Concejal, si procede, como la toma de conocimiento de la opción que el 
Concejal afectado por una situación de incompatibilidad, son competencia del 
propio Pleno del Ayuntamiento del que el afectado forme parte, conforme al art. 
10 ROF”. 

Conclusions: 
En un sentit estricte existiria incompatibilitat entre el lloc de treball, 
de netejadora i el càrrec de Regidora. El fallo de la sentencia citada 
(22 d’abril de 2002) no es aplicable al cas present, ja que es tracta 
d’un lloc de direcció, però hi ha que tindre en compte que en el 
fondament de dret, de la dita sentencia indica que la interpretació ha 
de ser “restringida” en el sentit de que amb el règim 
d'incompatibilitats es tracta de garantir l'objectivitat, 
imparcialitat, eficàcia i transparència en l'exercici del càrrec o 
funció pública de què es tracta i es l’òrgan competent (El Ple de 
l’Ajuntament), el que deu d'apreciar si es produeix la 
incompatibilitat".  
Com se’ns va indicar que l’Alcalde o algun grup municipal havia de 
ser qui ho portara a Plenari (i l’Alcalde no ho anava a fer), hem 

javascript:
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presentat esta moció: 
 
MOCIÓ SOBRE INCOMPATIBILITAT DE LA REGIDORA DEL GRUP 

MUNICIPAL DEL PP. 

Vist l’informe elaborat pel secretari-interventor de l’Ajuntament de 
Pedreguer anomenat “INFORME COMPATIBILITAT REGIDORA” de 
data 11/12/2017, que adjuntem a esta moció, sobre la situació de la 
regidora del grup municipal del Partit Popular Yolanda Miralles 
Costa, que al mateix temps és treballadora municipal, proposem al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent ACORD: 

1. Declarar la incompatibilitat de la condició de regidora i 
treballadora municipal en que es troba, tal i com indica 
l’informe del secretari-interventor i l’article 178 de la 
LOREG. 

Vista la moció presentada, dictaminada per la Comissió 
d’Interior de 21 de desembre, es van produir les següents 
intervencions: 

El Sr. Prats digué: “el punt 178 de la LOREG és molt clar. Diu 

que és incompatible amb la tasca de regidor/a el fet de ser “personal 

actiu del respectiu Ajuntament i de les entitats i establiments 

depenents d‟ell.” La sentència del Tribunal Suprem de 26 d‟abril de 

2002 diu que la interpretació ha de ser restringida. En el sentit que 

no hi cap una interpretació extensiva de les incompatibilitats. I que 

ha d‟estar presidida per la finalitat de preservar a la funció pública 

d‟una influència desviada de l‟interés públic. És a dir, que no hi 

caben interpretacions àmplies de la llei en este aspecte. 

Els diversos posicionaments de la Junta Electoral Central no deixen 

lloc a dubtes i deixen molt clar que situacions com esta són 

incompatibles. Per exemple el seu acord 513/2011 diu que “Es 

doctrina de esta Junta que la incompatibilidad se aplica a las 

personas contratadas por la Corporación local, si es éste el que 

abona su retribución” i més endavant diu “La temporalidad de la 

contratación en el caso planteado, no impide el surgimiento de la 

incompatibilidad siendo lo determinante la incorporación a la plantilla 

del Ayuntamiento y que sea éste quien abone la retribución.” L‟únic 

lloc de l‟informe del secretari on es posiciona sobre la incompatibilitat 

o no, diu clarament que és incompatible. 

Amb tot això, tenint en compte que esta llei busca l‟ètica i 

transparència a les institucions per part dels càrrecs públics i este és 

un dels objectius de la CUP a l‟Ajuntament, votarem a favor d‟esta 

moció.” 
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El Sr. Salvador digué: “en primer lloc, voldria preguntar als 

regidors de la CUP que han presentat aquesta moció, com han segut 

coneixedors d‟aquest assumpte i d‟aquesta possible incompatibilitat. 

Nosaltres ens vam enterar d‟aquest assumpte dos dies abans que el 

regidor de la CUP presentara la moció. Ens vam enterar per 

comentaris que fa la gent pel carrer. Jo em pregunte si aquesta 

possible discrepància d‟incompabilitat no hauria d‟haver estat 

informada,  per l‟equip de govern,  per l‟interessat,o pel PP? ací ens 

tornem a qüestionar un poc la transparència a l‟hora d‟informar  

d‟aquest ajuntament. 

Respecte a la incompatibilitat de la regidora del PP, 

desconeixem totalment la relació laboral de la regidora, ja que, la 

seua professió és un assumpte personal i propi que respectem i del 

que no anem a posar en dubte en cap moment la seua 

professionalitat en el seu lloc de treball i respectem també el seu dret 

a tindre un treball.  

Després d‟haver llegit l‟informe realitzat pel Secretari, tenim 

dubtes sobre la legalitat de compatibilitzar la tasca de regidora i la 

d‟empleada municipal, ja que, segons l‟informe del Secretari, seguint 

estrictament la llei, ens dona a entendre que hi ha una possible 

incompatibilitat. 

Nosaltres no anem a donar suport a algo si hi ha una incertesa 

jurídica, com és en aquest cas, i que ens puga provocar possibles 

conseqüències judicials. Per tant, i per no ser injusts, perquè estem 

“decidint” sobre un lloc de treball d‟una persona, m‟agradaria 

proposar al plenari deixar l‟assumpte sobre la taula i demanar més 

informes jurídics a altres òrgans col·legiats per tal de poder tindre 

una visió més concreta des del punt de vista jurídic sobre aquest 

tema. En cas contrari, nosaltres no podem donar suport a una 

compatibilitat que crea una incertesa jurídica i que en aquest 

moment no podem afirmar que siga el 100% compatible.”  

El Sr. Puigcerver digué:  “bona nit. Des del grup Popular de 

Pedreguer,  no recolzarem la moció que presenta la CUP.  

En primer lloc, perquè les funcions de netejadora d‟edificis 

municipals són totalment compatibles amb el càrrec de regidora. 

Pensem que ocupar un lloc de netejadora municipal, com ho fa la 

Sra. Miralles, no qüestiona l‟objectivitat, imparcialitat, eficàcia i 

transparència de l‟exercici del càrrec de regidora. 

En segon lloc, la Sra. Miralles no ocupa cap càrrec amb 

responsabilitat executiva. No és part de l‟equip de govern, ni de la 
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Junta de Govern, ni està facultada per prendre cap decisió que 

poguera influir o  modificar les seues funcions laborals. 

En tercer lloc, en cas de que la Sra. Miralles haguera de 

participar com a regidora en algun assumpte vinculat al lloc laboral 

que ocupa, s‟abstindria i no participaria tal com ho ve fent fins ara. 

En quart lloc, haurem de veure que diuen els Tribunals que són 

els que apliquen les lleis. El que està clar és que estos afirmen que 

les causes d‟incompatibilitat establides per la LOREG, són 

excepcions o almenys desviacions de criteris generals de 

participació en tasques de caràcter públic i han de ser interpretades 

de mode restringit. És el que diuen els Tribunals i per tant, entenem 

que és la interpretació de la norma. En conseqüència no hi cap una 

interpretació excessiva de la incompatibilitat. En el cas de la Sra. 

Miralles el treball de netejadora no afecta al càrrec de regidora, ja 

que com hem dit no té responsabilitats executives que puguen 

afectar la funció pública per una contaminació o incidència en la 

presa de decisions”. 

El Sr. Server digué: “si bé l‟article 178.2.b) de la Llei Orgànica 

5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General diu que seran 

inelegibles i, per tant, incompatibles  amb l‟exercici d‟una regidoria 

“els directors de serveis, funcionaris o la resta de personal actiu del 

respectiu Ajuntament i de les entitats i establiments dependents 

d‟aquest”, també és cert que la Sala Tercera del Tribunal Suprem, va 

declarar en la Sentència dictada el 26 d‟abril de 2002, que no s‟ha de 

fer una interpretació estricta d‟aquestes causes d‟incompatibilitat, 

sinó una interpretació extensiva perquè el que pretén garantir aquest 

règim d‟incompatibilitats són els principis d‟objectivitat, eficàcia i 

transparència en el desenvolupament del càrrec de regidor/a, és a 

dir, que la persona no puga rebre influències externes que puguen 

contaminar la seva presa de decisions. 

 Li correspon, doncs, al Ple de l‟Ajuntament, entrar a debatre 

els marges d‟apreciació d‟aquestos manaments legals. 

 Si la Regidora Yolanda Miralles formara part de l‟Equip de 

Govern, nosaltres ni entraríem en el debat sobre la seva 

incompatibilitat, sinó que ens veuríem obligats a admetre-la, ja que 

les decisions a prendre sí que es podrien veure afectades per 

influències externes que farien dubtar de la seva objectivitat. Però no 

és el cas. Aquest equip de govern és el primer que assumeix i 

practica els principis d‟objectivitat i transparència, i no dubtaria en 

denunciar qualsevol infracció d‟aquests principis. 
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Entenem que l‟objectivitat, eficàcia i transparència en el 

desenvolupament del càrrec de regidora per part de Yolanda Miralles 

queda sobradament garantida perquè:  

 No forma part de l‟Equip de Govern, sinó que està en 

l‟oposició,  i, per tant, no té la capacitat de prendre decisions 

de cap tipus: ni econòmiques, ni relatives als drets i deures 

dels treballadors. 

 Al tractar-se d‟un servei del que s‟ha fet càrrec recentment 

l‟Ajuntament, les seves condicions laborals estan sotmeses al 

control dels membres de  la mesa de negociació dels 

treballadors de l‟Ajuntament, tant sindicals com de 

l‟administració local. 

 I en darrer lloc, i precisament per ser regidora d‟aquest 

Ajuntament, està més sotmesa que la resta dels treballadors 

al control de transparència que pot exercir qualsevol altre 

regidor/a. 

Per això, i seguint apreciant que d‟acord com s‟assenyala en  

l‟informe,  considerem que s‟ha de donar una interpretació àmplia a 

la incompatibilitat, considerem que en eixa interpretació àmplia no hi 

ha incompatibilitat i per això votarem en contra de la moció.” 

El Sr. Alcalde digué: “m‟agradaria comentar, referent a 

l‟assumpte de com ha arribat al tema de la incompatibilitat: és 

perquè des de la CUP tenien dubtes, van demanar l‟informe a 

secretaria, esta va fer l‟informe. Com des de l‟equip de govern no 

vèiem que hi havia incompatibilitat, no vam demanar informes i es va 

demanar per part de la CUP.” 

El Sr. Prats digué: “respecte al que diu el PSOE, que ens 

preguntava quan havíem sabut l‟existència d‟aquest l‟article, 

nosaltres la sabíem abans d‟entrar a l‟ajuntament, per això donàvem 

per fet que els altres grups municipals també la coneixien. La  

incertesa jurídica no sabem on està, l‟informe és clar, diu que és 

incompatible. Per suposat també respectem la tasca de la 

treballadora i això no ho posem en dubte, és un tema al marge de tot 

això. 

 Sobre el que diu el Partit Popular, que tant ha parlat de la 

defensa de la legalitat els darrers mesos, quan li interessa no vol que 

s‟aplique la legalitat. En què quedem?. 

Hi ha una llei que diu que és incompatible, on diu tot això que 

expliquen vostés? El propi informe del Secretari diu que és 
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incompatible, no diu res de si s‟està o no en el govern, per 

l‟argument que han exposat un i l‟altre grup. 

Compromís, que tant s‟ompli la boca d‟ètica, ara no vol 

l‟aplicació de lleis que pretenen mantenir l‟ètica i la transparència. 

Esperem que no siga el preu a pagar per la posició del PP als 

pressupostos. Per desgràcia, veient com ha anat l‟assumpte, no ens 

sorprén la postura d‟un i altre partit. Tampoc ens sorprén el redactat 

de l‟informe en alguns punts als quals vosaltres s‟agafeu per votar en 

contra. Sobre l‟informe, un parell d‟observacions: 

1.- Si la competència fora del plenari únicament, l‟informe no 

diria que és incompatible. Ho deixaria en mans del plenari. 

 2.- I al revés, si és incompatible, no depén del que vote el 

plenari. 

       A partir d‟ahi, uns i altres podeu redactar les frases com vulgueu, 

i interpretar-les com vulgueu per justificar el vostre vot. Però continua 

sent una situació d‟incompatibilitat. I si no, vos animem a demanar o 

fer un informe que diga que en cas d‟aprovar-ho el plenari, la situació 

és compatible i acorde a la llei. No el veureu. I no el veureu per la 

senzilla raó que això no és legal. 

Per últim, estes pràctiques no ajuden gens a eliminar el mantra 

de que tots els polítics són uns lladres o uns aprofitats que sols es 

mouen pel seu propi interés. Més bé, el segueixen alimentant. 

Nosaltres ens hem situat en el bàndol de denunciar precisament 

eixes situacions. Per contra, Compromís amb eixa postura ha deixat 

clar on es situa.” 

El Sr. Salvador afegí: “insistir en la proposta que he fet abans 

de deixar-ho damunt la taula i demanar més informes jurídics per 

intentar ser el més just possible. Reitere que hi ha una incertesa 

jurídica. Evidentment, hi ha una sentència del tribunal, però 

sentències hi ha moltes i segur que si ens parem a buscar, hi haurà 

sentències que diuen una cosa i sentències que diuen l‟altra. Per 

tant, nosaltres no anem a votar una cosa en la qual hi haja una 

possible incertesa jurídica o que puga vindre algú i que ens puga dir 

que nosaltres hem votat una cosa que no és totalment legal. 

Convindria demanar més informes jurídics a òrgans col·legiats.” 

Vista l’esmena del grup socialista de deixar l’assumpte sobre la taula 

i demanar mes informes, es van produir les següents intervencions:  

El Sr. Alcalde digué: “sobre la taula el punt per demanar més 

informes, exactament a quins òrgans col·legiats hauríem de 
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consultar i demanar eixos informes. 

Des de Compromís (quan deia el de les conspiranoies) em 

referia a això que ha dit vosté (vull que conste en acta) que siga un 

papeleo per a que aproven els pressupostos. Torne a insistir, sense 

això s‟han aprovat dos vegades i el grup Popular s‟ha abstingut les 

tres vegades als pressupostos. Està molt bé tot el que és la 

grandiloqüència revolucionaria, el tremendisme i la desconfiança per 

bandera, tota la CUP no, però el portaveu de la CUP d‟este 

ajuntament té la desconfiança per bandera. S‟estranyava de que els 

panys estigueren oberts en este ajuntament el primer dia que va 

aparèixer ho va preguntar, “estan els panys oberts”?. 

Aleshores, em sorprén que insinue eixes coses, perquè no tots 

els polítics són iguals (menos mal). 

Amb la desconfiança per bandera no va a cap lloc, l‟únic que pot 

pensar la gent és que si este no es fia de ningú, és molt poc de fiar.  

Els pressupostos es voten perquè hem aconseguit que es 

voten, perquè hi ha hagut sempre grups que no han votat en contra.” 

El Sr. Prats digué: “sobre el que proposa el partit socialista, 

remarcar que davant un informe que senyala la incompatibilitat en 

una situació i vostés no fan cas d‟eixe informe i decideixen posposar-

lo, eixa situació té un nom i vostés saben com es diu.” 

El Sr. Alcalde digué: “l‟informe no diu això que diu vosté”. 

El Sr. Server digué: “ja s‟ha comentat la qüestió, no crec que 

valga la pena entrar a debatre les afirmacions que ha fet el portaveu 

de la CUP.  

Per la nostra part, no tenim cap inconvenient si es creu que fa 

falta demanar més informes o més informacions. Ens abstindrem a 

la proposta del grup socialista, perquè si en un moment es va 

proposar a la senyora Yolanda Miralles per realitzar esta tasca va ser 

confiant i sent coneixedors de la seua capacitat professional per dur 

a terme la tasca. Si això genera malestar, dubtes o problemes, no 

tenim cap problema en intentar aclarir-los fins el punt que faça falta. 

Nosaltres no entenem que el text diga el que assenyala el portaveu 

de la CUP. Les afirmacions que es fan, que el portaveu de la CUP 

considera taxatives, estan fetes en un temps verbal que és el temps 

condicional que serveix per determinades condicions i és una cosa 

que ensenyen en primària.  

Hi ha una diferència d‟interpretació en aquest punt. Atenent-

nos a la sentència assenyalada d‟abril de 2012 es considera que no 

s‟ha de fer una interpretació restrictiva, el portaveu de la CUP 
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considera que sí. Pensem que és una qüestió de diferència 

d‟opinions.  

Com pensem que s‟han de resoldre els dubtes, ens 

abstindrem.” 

El Sr. Alcalde digué: “m‟agradaria insistir, perquè l‟ús del 

llenguatge no és mai innocent i vosté ho sap, això no s‟ensenya en 

primer de primària perquè s‟ensenya més endavant, en facultats, en 

reunions assemblearis..etcètera  

Quan diu esta moció que diu: <Municipal en que es troba tal i 

com indica l‟informe del Secretari-Interventor > no pose paraules en 

la boca del Sr. Interventor que no ha dit, això no ho diu l„informe, això 

no ho diu l‟informe. L‟informe diu que en el sentit estricte 

incompatible com diu la LOREG,  però com diu el Tribunal 

Constitucional també que diu que no s‟ha de fer de manera.. però 

això és mentida, està posant vosté paraules en la boca del 

Secretari–Interventor que no ha dit.  

Jo, informes en què dic el que han de dir, no ho faig mai. Veus 

com no pense com vosté.” 

El Sr. Server digué: “l‟aplicació de la incompatibilitat no s‟ha 

d‟aplicar de manera estricta. Segons entenem nosaltres el que diu la 

sentència, és que s‟ha d‟aplicar de manera més àmplia. La qüestió 

és que la interpretació de la disposició sobre incompatibilitat, és a dir, 

la disposició que diu que en tal supòsit és incompatible, s‟ha 

d‟interpretar de manera restringida, és a dir, no aplicant tota la seua 

capacitat condicionadora, sinó d‟una manera laxa.   

El fallo de la sentència no és aplicable al cas present, ja que es 

tracta d‟un lloc directiu. La sentència indica que la interpretació de 

les normes d‟incompatibilitat ha de ser restringida.” 

Efectuada votació va donar el següent resultat: vots a favor de 

deixar l’assumpte sobre la taula i demanar més informes, donà el 

següent resultat: vots a favor 2 (PSOE), en contra 2 (CUP), 

abstencions 7 (Compromís i PP). Al donar resultat d’empat es va 

efectuar una següent votació, d’acord amb l’article 100.2 del Rof, 

donant el següent resultat: vots a favor 3 (PSOE i L’Alcalde), en 

contra 2 (CUP), abstencions 6 (Compromís i PP). 

 

INFORMES 

ALCALDIA. 

7.-Informes Alcaldia. 

El Sr. Alcalde informà: “com fem habitualment des de que així 

es va proposar per la comissió d‟igualtat, per a posar nom i cognom 

a les dones assassinades que és una xacra que en compte d‟anar a 
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menys va a més, posarem des de l‟últim plenari les dones que han 

estat assassinades: 

 01/11/2017. Lilibet Hernández Rodríguez, 28 anys. Arona 

(Tenerife, Canàries). Feminicidi íntim. Xifra oficial. Deixa òrfena una 

xiqueta menor d'edat. 

 01/11/2017. Lisvette G. T., 16 anys. Madrid (Comunitat de 

Madrid). Feminicidi/assassinat de dones sense dades suficients. 

Xifra no oficial 

 09/11/2017. Jessyca Bravo Cutillas, 28 anys. Elda (Alacant, 

Comunitat Valenciana). Feminicidi íntim. Xifra oficial. Havia 

denunciat i tenia ordre d'allunyament activa. 

 Deixa orfe un fill menor d'edat. 

12/11/2017. Maya Mihai, 2 anys, Alzira (València, Comunitat 

Valenciana). Feminicidi infantil. Xifra oficial. Assassinada pel seu 

pare. 

24/11/2017. Katharina W., 35 anys. Vinaròs (Castelló, 

Comunitat Valenciana). Feminicidi íntim. Xifra oficial. 

30/11/2017. Maricica Gheorghiu, 53 anys. Guadassuar 

(València, Comunitat Valenciana).  

10/12/2017. Yingying I., 48 anys. Barcelona. Feminicidi per 

prostitució. 

20/12/2017. Nom i cognoms no coneguts, 39 anys. Guadix 

(Granada, Andalusia). Feminicidi familiar. Assassinada pel seu 

germà. 

23/12/2017. Andrea Carballo Claramonte, 20 anys. Vila-real 

(Castelló). Feminicidi íntim. Xifra no oficial (en recerca per part del 

Ministeri). Havia denunciat i tenia ordre de protecció activa 

25/12/2017. Kenya Álvarez, 30 anys. Sant Adriá del Besós 

(Barcelona, Catalunya). Feminicidi íntim. Xifra oficial. Havia 

denunciat. Deixa orfe un fill menor d'edat. 

28/12/2017. Arantxa Lorenzo, 37 anys. Azuqueca d'Henares. 

Deixa orfes tres fills. 

Des d‟alcaldia i en nom de l‟Ajuntament lamentar esta xacra 

que no para. Alguna cosa s‟hauria de fer perquè estem davant de 

quasi terrorisme aplicat a les dones. Tant des de la justícia com dels 

cossos de seguretat i des del Ministeri d‟Interior s‟hauria de fer 

alguna cosa amb més consistència i en compte de fer informes per 

vore els menús que es serveixen en el barco o enviar a la policia a  

tancar a persones que canten nadales perquè porten un llaç groc, 

s‟haurien d‟aplicar polítiques d‟estat per acabar amb aquesta xacra. 
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En la Comissió d‟Igualtat hi havia pendent una campanya per  

conscienciar, que són les tovalloles contra la violència de gènere que 

ja estan fetes. Queda per decidir quan les repartim. 

Des de la Regidoria d‟Igualtat hem decidit mantindre la 

pancarta sempre, per visibilitzar el problema, que estiga sempre 

penjada com ha estat fins ara. Ara anem a posar un llaç cada 

vegada que es produïsca un assassinat d‟una dona.”  

 

MOCIONS, PRECS 

I PREGUNTES. 

 8.-Mocions, precs i preguntes. 

El Sr. Noguera va fer un prec a la Regidoria de Medi Ambient o 

Turisme: “bona nit. Que es faça un major seguiment a l‟estat dels 

elements que hi ha per tot el sender de Pedreguer. Fa mesos que el 

panell informatiu que hi ha al Cor de l‟Enric i la zona de taules de 

picnic de la Font Coberta estan en mal estat. El panell no està 

enganxat a terra i la zona de les taules està amb l‟herba alta. Per 

tant, els preguem que ho revisen i es deixe en bones condicions.” 

 El Sr. Noguera preguntà: “a la Junta de Govern del passat 26 

d‟octubre l‟equip de govern va acordar adquirir un nou cotxe per a la 

policia local. En algun moment es va plantejar la possibilitat 

d‟adquirir un cotxe elèctric?” 

El Sr. Alcalde contestà: “no. Haguera estat bona idea. En els 

pressupostos que ens fan arribar des d‟inspecció de policia no ho 

van valorar”. 

El Sr. Noguera preguntà a la Regidora de Medi Ambient: “des 

de l‟Ajuntament s‟ha realitzat alguna acció informativa sobre la plaga 

de la Xylella després d‟incloure a Pedreguer dins la zona de risc? No 

s‟ha convocat el Consell Agrari Local per a informar? 

La Sra. Barber contestà: “ens van informar que venia un càrrec 

de Conselleria a Pego per a tota la gent i que es feia una conferència 

sobre la Xylella (ho vaig comunicar i es va posar per la APP). No sé 

si farà falta convocar alguna per al poble, s‟hauria de parlar”. 

El Sr. Noguera afegí: “haurà que valorar-ho, perquè estem 

catalogats com a zona de risc afectat per la Xylella i la resta estan 

fent jornades per explicar en que consisteix eixa plaga i vore quines 

solucions hi ha”.  

La Sra. Barber contestà “eixa conferència és la que ens van 

comentar que anara tota la gent que poguera perquè venia una 

persona des de Conselleria, no sé qui va anar perquè no vaig poder 

anar, però si fa falta, es pot convocar una per Pedreguer”. 

El Sr. Noguera preguntà al Sr. Server: ”al mes de març se‟ns 
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va anunciar l‟inici de l‟elaboració del Reglament de participació 

ciutadana. Quan es té previst iniciar el procés participatiu?.” 

El Sr. Server contestà: “es veritat que la qüestió va quedar un 

poc en pausa, també perquè tenim el pressupost just per participació 

en aquest cas. Ara que comença l‟any nou i ja disposem de més 

recursos la idea és: començar l‟any nou, reconvocar la reunió en la 

Junta de Portaveus que vam convocar per parlar el tema i intentar 

anar avançant i anar aprovant.  

Pel que fa al tema dels pressupostos participatius, encara no 

tenim dates. En principi ens agradaria que la prima fase començada 

pel mes de març i intentar, contant un mes per cada fase, que igual 

abans de l‟estiu puguen estar ja totes les propostes valorades i 

sotmetre-les a votació al setembre.” 

El Sr. Prats va fer un prec a l’Alcalde: “que es deixen les burles 

a casa, respecte a l‟oposició, que ací qui ha amagat informacions en 

diverses ocasions ha segut vosté”. 

El Sr. Prats va fer una pregunta a la Regidor de Serveis 

Municipals, la Sra. Victoria Simó: “li hem preguntat en dues 

ocasions, per correu electrònic i altra via registre d‟entrada, per 

l‟organització del servei de neteja. Seguim sense rebre resposta. En 

qualsevol cas, en el seu informe per a les Comissions Informatives 

diu “Hem decidit que la supervisió de la feina estiga a càrrec de la 

Yolanda, per la senzilla raó de que és resolutiva, és a dir, sap 

prendre decisions amb rapidesa i determinació quan és necessari i 

resoldre els problemes puntuals que van donant-se en el dia a dia.”. 

La pregunta és: com s‟ha comparat la capacitat resolutiva d‟ella amb 

la de les altres treballadores?” 

La Sra. Simó contestà: “sí que els he informat del servei de 

neteja. A les últimes comissions informatives vosté m‟ha demanat 

que li enviara una cosa i l‟hi ho he enviat.  

Els vaig enviar a tots el Planin de l‟horari que hem fet, llavors 

sí que estem informant del que és l‟organització del servei de neteja.  

Com he descartat? he descartat perquè jo coneix a les altres 

xiques i a la Yolanda, i he vist que ella té capacitat de resolució i és 

molt important perquè de fet ja hem hagut de fer petits canvis quan 

s‟han agarrat vacances i s‟han de prendre determinacions 

momentànies. Simplement s‟ha fet així.” 

La Sra. Miralles va fer un prec al Sr. Prats: “com es diu sempre 

el que no es fia és perquè no és molt de fiar. Jo sóc la primera que si 

veies que hi haguera incompatibilitat m‟abstindria en qualsevol 
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moment, igual com ho he fet fins ara. No sé eixa ràbia que té, no ho 

puc entendre. Jo, hui per hui, puc anar en la cara ben alta, no com 

vosté que este matí ens hem vist, ens hem trobat a la cera i ha 

acatxat el cap i ha creuat de cera. Vosté s‟ho pren a rissa però a mi 

no em fa riure, una mica d‟educació”. 

El Sr. Prats contestà: “sobre això que diu, com pot vore el meu 

constipat, ens hem vist allí baix, he entrat a la farmàcia a comprar 

medicaments, estava plena i he anat cap a dalt. Per favor, deixes de 

xorrades. 

En segon lloc, en cap cas, el nostre grup ha posat en dubte la 

seua ètica personal o particular, simplement ens hem restringit a un 

article del que diu la llei, per això hem demanat un informe. En cap 

cas pretenem jutjar ací si una persona actua de forma ètica o no. 

Simplement ens hem restringit al que diu la llei i no hi ha res més 

que això. Per tant, no té sentit el que vosté està dient.” 

La Sra. Miralles afegí: “menys sentit té el que vosté està dient, 

perquè no ha arribat a entrar en la farmàcia, ha acatxat el cap i ha 

creuat. Quan un catxa el cap és per algo, jo puc anar en la cara ben 

alta, si algú no, problema d‟ell.” 

El Sr. Salvador preguntà: “en els pressupostos va inclòs la 

partida sobre el PAI oquins. Com fa molts anys que està, preguntar 

si hi ha alguna novetat, si sabem quan s‟iniciaran les obres o si hi ha 

alguna novetat al respecte. 

Un prec, que s‟arregle per fi el contenidor soterrat de la plaça 

de la formiga, la barana.”  

El Sr. Alcalde contestà: “pren nota Viqui sobre el dels 

contenidors. 

Sobre el PAI oquins, el que es posa en els pressupostos és la 

mateixa quantitat que l‟any passat, si s‟ha fixat, i és per a què no 

desquadre la despesa, s‟ha posat esta quantitat no perquè està ja 

previst el començament de les obres, sinó per quadrar el pressupost.  

L‟exposició pública està, estan les al·legacions presentades i 

ara està pendent que es contesten les al·legacions. Encara no hi ha 

previst començar les obres.” 

  

 I, no havent més assumptes per tractar, el  Sr. Alcalde donà 

per finalitzada la sessió a les vint-i-dos hores i cinc minuts, de la qual 

cosa jo, el Secretari, certifique. 
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